
VYDÁVÁ MĚSTO HULÍN SRPEN 2005

8/2005

VYDÁVÁ MĚSTO HULÍN

ZLÍN (kraj) - Pokračování výstavby dálni-
ce D1 od Vrchoslavic do Kroměříže a příprava
rychlostní komunikace R 49, která je význam-
nou spojnicí ze západu na sever, byly 19. srpna
hlavními tématy jednání ministra dopravy Mila-
na Šimonovského s představiteli Zlínského kra-
je v�čele s�hejtmanem Liborem Lukášem.

„Ministr si je vědom toho, že infrastruktura
v�našem kraji potřebuje investice, proto mne ujistil,
že výstavba dálnice D1 bude plynule pokračovat
a bude financována z�evropských fondů i z�rozpočtu

státního fondu dopravní infrastruktury. Jsem pře-
svědčen, že se dostupnost regionu po otevření dva-
ceti kilometrů dálnice letos v�říjnu a jejímu násled-
nému přivedení do Kroměříže opět zlepší. Je to naší
prioritou, protože dobrá dopravní infrastruktura je
základní podmínkou ekonomického rozvoje kraje.
Pokud se týká strategického spojení se Slovenskem,
dohodli jsme se na vytvoření pracovní skupiny, kte-
rá by měla přípravu a budování této silnice urych-
lit,“ řekl hejtman Lukáš.

(Pokračování na straně 2)

Jednání o dálnici

Pro děvčata ze Záhlinic byla o hodech příležitost
obléci kroj opravdovým svátkem.

O den delší prázdniny si budou užívat žáci Základní školy Hulín, protože vyučování
začne až v�pondělí 5. září. K�slavnostnímu zahájení školního roku 2005/2006 nastoupí ve
čtvrtek 1. září. Seřadí se u nového hřiště za školou a po slavnostních projevech a nejnutnějších
pokynech týkajících se výuky se rozejdou domů. V�pátek si mohou užívat prázdninový režim,
ale školní jídelna a družina již budou v�provozu. Přihlásit se k�obědům bude nutné již 1. září.

Tento malý „odklad“ se týká i žáků prvních tříd, kteří se do své (pro většinu z�nich dávno
vytoužené) školy mohou těšit v�pondělí.

Školáci pozor! Prázdniny se prodlouží

Josef Regentík v�roli zástupce napajedelské vrchnosti předal občanům Záhlinic
dobrou zprávu: Jméno obce se poprvé objevilo v�zemských deskách. První zmínka
o ní je tedy stará již 650 let a místní obyvatelé si tuto událost připomenuli se vší
úctou. Záhlinice se vyparádily a obec omládla nejen díky pečlivě ošetřeným
prostorám kolem domů, ale i mládím, oděným do hanáckých krojů.

Na 13. srpen se v�Záhlinicích připravovali již
od loňského roku. Občané se rozhodli, že první pí-
semnou zmínku o Záhlinicích, která byla zazname-
nána před 650 lety v�Zemských deskách, řádně osla-
ví a oslavili ji v�sobotu a neděli 13. a 14. srpna.

Oficiálně byly hodové oslavy zahájeny
v�sobotu ve 14.30 u muzea Františka Skopalíka.

Hody v�Záhlinicích byly ukázkou dovednosti
Poté se všichni přesunuli na nově zrekonstruo-
vané fotbalové hřiště, aby se mohli stát svědky
prvního fotbalového zápasu po třech letech. Utka-
li se domácí fotbalisté TJ Sokol s�mužstvem Ky-
selovic a ač všichni hráli ze všech sil, domácí
mužstvo vyhrálo 4:0. To byl ten nejlepší start do
zdejší nové fotbalové éry.

Sobotní večer ukončila hodová zábava
s�vyprávěčem Jožkou Pavlíčkem z�Kunovic a ohňo-
strojem, který byl snad největším zážitkem, jaký si
zejména děti tohoto večera zapsaly do paměti.
K�tanci a poslechu před hospodou U Čápa hrála
v první den hodů dechová hudba Hanačka z�Břestu.

(Pokračování na straně 5)

U slavnostního předání hřiště v�Záhlinicích byli 13. srpna také místostarosta
Hulína Roman Hoza a předseda fotbalového oddílu TJ Sokol Záhlinice Ladi-
slav Paštěka, kteří slavnostně přestřihli pásku. S�opravou celého areálu se za-
čalo již v�roce 2003 a místní oddíl fotbalistů byl Sportovnímu areálu Hulín při
rekonstrukci hřiště neodmyslitelnou oporou.
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(Dokončení ze strany 1)
Jeho slova potvrdil i ministr Šimonovský, který přislíbil, že bude

zlepšení stavu dopravní dostupnosti Zlínského kraje prosazovat. „Chce-
me, aby výstavba dálnice plynule pokračovala do Kroměříže a pak i dále

Jednání o dálnici
na sever. Také R 49 považuji za komunikaci evropského významu a Zlín-
ský kraj leží v�jejím středu, což je pro něj strategická poloha. Se sloven-
skými partnery budeme hledat možnosti financování a zasadíme se o co
nejrychlejší realizaci,“ řekl ministr Šimonovský.

OBNOVA KOP,
spol. s�r.o.

PNEUSERVIS

Otevřeno:
Po - pá   7.00 - 16.30 hod.

Hulín, Vrchlického 1228
tel.: 573�350�610, 723�148�915

Nabízí:
• široký výběr protektorů v ceně

již od 580,- Kč
• nové pneumatiky a disková kola

různých značek
• levné servisní služby

Ohlédnout se za již uplynulým školním rokem o prázdninách nebý-
vá obvyklé, ale tentokrát uděláme výjimku. Do uzávěrky uplynulého čís-
la novin se už nepodařilo zařadit zmínku o tom, jak se žáci devátých
ročníků rozloučili s�hulínskou základní školou.

Slavnostní vyřazení deváťáků probíhalo jako již tradičně v�sále Kul-
turního klubu. Zúčastnil se jej také starosta města Jaroslav Čumpelík,
který děvčatům a chlapcům popřál hodně úspěchů ve vykročení do nové
etapy života. Vyslovil přání, aby si na zdejší základní školu odnesli co

nejhezčí vzpomínky.
Ředitel školy Mgr. Tomislav Kolařík nešetřil ra-

dami, kterými je vypravil do života zásadně odlišného
od toho bezstarostného dětství, které dosud ve své škole
prožívali. Moudrá byla jeho slova o tom, co mohou
a mají od života očekávat, ale i o tom, co pro to, aby
byl plnohodnotný, musí oni sami udělat. Třídní učitelé
Jan Rýc, Zdeňka Lačíková, Ladislav Podhorský a Petr
Krejčiřík, který v�této roli zastoupil třídního učitele
9. D třídy Petra Stejskala, předali svým žákům pamět-
ní listy a popřáli úspěchy na nových působištích.

Jak nám řekla zástupkyně ředitele školy pro dru-
hý stupeň Mgr. Zdena Zemanová, ve školním roce
2004/2005 navštěvovalo devátou třídu celkem 95
žáků, z�nichž se na další studia ucházelo třicet z�nich
s�vynikajícím prospěchem - s�vyznamenáním. Věř-
me, že základy, které nabyli v�hulínské škole, bu-
dou dobrým stavebním materiálem pro získání dal-
ších vědomostí. Nebudou to mít v�životě lehké, a tak
by mohl být čas, který tu prožili, příjemnou vzpo-
mínkou na dětství.

(aš)

Rozloučení s deváťáky

Letos se v�Kombyt Servisu sešla spousta
požadavků na opravu či rekonstrukci laviček.
Většina požadavků přišla hned v�prvních dnech
příjemného počasí, a tak si Kombyt Servis při-
pravil pro letošní rok na obnovu laviček sto kusů
náhradních desek. Nutno říci, že tento počet ani
zdaleka nepokryje požadavky občanů města Hu-

Lavičky budou ve městě přibývat
lína. Musíme si ale uvědomit, že oprava jedné
lavičky vychází na pět set korun a její životnost
je žel kvůli vandalizmu, s nímž v�našem městě
zatím marně bojujeme, maximálně dva roky.
Právě to je důvod, proč současně s�opravami jed-
notlivých laviček děláme jakousi revizi a zhod-
nocení skutečných potřeb. Lavičky, které van-

dalové opětovně ničí, odstraňujeme. Jakmile bu-
dou opraveny chodníky a upravena dětská hřiš-
tě, počítáme také s�instalací nových laviček, po
kterých volají zejména starší spoluobčané, kte-
ří si mnohdy potřebují na cestě domů místy
v�poklidu odpočinout.

J. Žůrek

Rozloučení s�žáky 9. tříd se už stalo tradicí, kterou svou účastí každoročně poctí
i starosta Hulína Jaroslav Čumpelík.

Pondělí od 13. do 18. hodiny
INTERNETOVÁ UČEBNA
V MĚSTSKÉ�KNIHOVNĚ:

PROVÁDĚNÍ POČÍTAČOVÉ
DIAGNOSTIKY OSOBNOSTI

ŠANCE PRO NEZAMĚSTNANÉ
Vždy v�pondělí od 13 do 18 hodin

Hledání práce s�pomocí internetu - možnost
hledání zaměstnání za symbolický poplatek 5,- Kč.

Pro nezaměstnané nabízíme také informač-
ní a poradenské služby - správné psaní životopi-
su, úředních dopisů atd.

Poskytneme informace o úředních dnech
a hodinách různých institucí.

Informace v�Kulturním klubu Hulín.

INFOCENTRUM
OTEVŘENO

Pozvánka na září těm, kteří chtějí udělat něco
pro své zdraví. Sestavy pilates a balančního cviče-
ní s�malými míčky jsou vhodné pro každého. Ter-
mín prvního cvičení bude upřesněn po zahájení
školního roku a provozu tělocvičny na ZŠ Hulín.
Bližší informace na letácích. Na všechny příznivce
tohoto cvičení se těší Hana Fuksová.

Pozvánka na cvičení

Milovníky cyklistiky zveme na neděli 4. září
na závod Hvězda Cup 2005. Centrum závodu je
v�areálu myslivecké střelnice v�lokalitě Hvězda
u Kroměříže, značen bude tabulkami s�nápisem
MTB. Žákovské kategorie budou odstartovány
v�9 hodin, v�11.00 muži II, masters ve�13.00 elite,
ženy a junioři. Přihlášky k�závodu nejpozději
30 min. před starty jednotlivých kategorií.

Pozvánka pro cyklisty

Tel.: 973�443 918, 604�872 197

na krásném místě, velmi levně. Dohoda jistá.

Prodám chatu
v lokalitě Lukov
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Když školáci v�Hulíně
přijdou po prázdninách do
školy, budou mít určitě radost.
Najdou tam zcela nová, re-
konstruovaná sociální zaříze-
ní, která nejenže splňují nej-
novější technické parametry,
ale jsou také vesele barevná.

Smlouvu s�dodavatelem
Manďák, a.s. město podepsa-
lo po výběrovém řízení
8. července a hned poté byly
zahájeny stavební práce.
Vchodové dveře do školy
byly už v�době uzávěrky Hu-
líňanu vyměněny, radnice má
v plánu u nich instalovat ješ-

tě nové logo školy. Změny se dočkala všechna
sociální zařízení školy a vyměněna v�nich byla
i okna. Architektonicky se na jejich podobě po-
depsala ANTA Zlín a od samého začátku bylo
vše v�projektu s�maximální snahou směrováno
k�tomu, aby tato zařízení odolala vandalům
a nenechavcům. Rekonstrukce, která se
v�objektu školy prováděla o prázdninách, vyšla
na 6 mil. 750 tis. korun.

„Vznikly také nové prostory pro zázemí ke-
ramické dílny, která má již zajištěn nejen bez-
pečný provoz pece, ale jsou tu osazeny také re-
gály na skladování keramiky,“ řekl Z. Váňa,
vedoucí investičně správního odboru MěÚ.

Školáky změny v�interiéru školy jistě potě-
ší a věřme, že se budou také snažit udržet je
v dobrém stavu co nejdéle.

Už vchod do školy svědčí o tom, že se tu o prázdninách
děly velké změny.

Od 20. do 22. července prožily děti
v�knihovně báječné chvíle. Byly to tři dny bláz-
nivého dobrodružství. Protože nám počasí moc
nepřálo, ve středu jsme se vydali hledat poklad.
Zažily spoustu legrace. Nevadilo, že je špatné
počasí, jen některým dívkám, které se chtěly
pochlubit novými plavkami, to přišlo nespraved-
livé. O to více radosti jim udělala promenáda
v�plavkách, která rozhodně potěšila i chlapec-
kou část osazenstva prázdninového spaní
v�knihovně.

Ve čtvrtek děti navštívily místní minigolf
a po obědě se vydaly na pěší túru do Pravčic.
Navštívily Jezdecký klub F. Dvořáka, který jim
vyprávěl o životě koňáků. Dívky, které se o koně
starají, jim ukázaly, jak se hřebelcují a vůbec jak
se o koně pečuje. Měly štěstí i na kováře, který
jim ukázal, jak se mění podkovy. Také se povo-
zily na poníkovi a slíbily si, že v�knihovně uspo-
řádají sbírku suchého pečiva a dovezou jej ko-
ním do Pravčic.

Večer si děti opekly špekáčky a soutěžily.
V�pátek navštívily Kroměříž. Zámeckou věž,
Sala terrenu i Zámeckou knihovnu, kde je pro-
vedl a zajímavé věci po-
vyprávěl Cyril Měsíc. Ni-
kdo z�nich nezapomene,
že nejmenší kniha, kterou
tam mají, má pouhé 3 cm
a největší 35 kilogramů.
Výlet zakončily v�Podzá-
mecké zahradě. Odpoled-
ne bylo na programu pře-
dávání diplomů za sou-
těže a kvízy. Všechna
družstva měla své hym-
ny, a tak si je na úvod této
slavnostní chvíle děti za-
zpívaly. Nápad prožít
krásné chvíle mezi regá-
ly knih se dětem zalíbil.
Zvykají si na prostředí, Ti, kdo občas v�knihovně i zlobili, pohádkově přebírali čočku a hrách.

které jim může dát hodně kdykoliv v�průběhu
roku. Zaznamenaly knihovnice:

Vl. Jandová a J. Zakravačová

Loučení se školou
V�páteční podvečer 24. června navštívil ne-

zvyklý počet dětí i rodičů dvůr městské knihov-
ny Hulín, kde se všichni společně rozloučili se
školním rokem. Pro děti jsme připravili sportov-
ní i vědomostní soutěže. Za každou z nich dosta-
ly děti dukátky, které mohly vyměnit za sladkos-
ti. Pro všechny bylo připraveno malé občerstvení
a opékání špekáčků u táboráku.

Historie knihovny
Historii městské knihovny Hulín nám ve

svém poutavém vyprávění zprostředkoval kroni-
kář města Vlastimil Úlehla. Besedu s�tímto vzác-
ným člověkem, jenž je studnicí vědomostí
o našem městě, jsme připravili pro žáky ZŠ Ná-
břeží Hulín. Protože byl o jeho povídání velký
zájem veřejnosti, po domluvě s�panem Úlehlou
se tato akce zopakuje i na podzim.

Nadějný spisovatel
Již v�minulém čísle Hulíňanu jsme přinesli

informaci o tom, že mezi námi vyrůstá mladý,
nadějný spisovatel. Pokračování z�díla tohoto
desetiletého autora Petra Hodného jsme slíbili
a slib plníme:

Kapitola první: Karavana
Brian šel asi pět hodin bez vody a jídla, byl

zesláblý a ospalý. Zakopával a trmácel se celkem
dlouho, ale potom uviděl dům. Šel k�němu a když
už byl jeden krok od něj, dům minul. „Fata Mor-
gana,“ řekl jsem si. „Byl jsem někde v�Arizoně,
protože tu byl červený písek,“ pomyslel jsem si.
Brian šel ještě dlouho, ale potom zahlédl něco jako
karavanu. A taky to byla karavana. Pelášil moc
dlouho, aby je dohnal a když už byl od nich jen
dvacet metrů, zastavila. „Hurá!“ řekl bez dechu.
Vzali ho s�sebou a dali mu najíst a napít. Protože
mu nerozuměli, snažil se s�nimi dorozumívat as-
poň posunky rukou. Když už byli u Grand Canyo-
nu, tak jim posunky naznačil, že už půjde dál a že
je prosí o jídlo a pití. Oni se utábořili na nocleh
a Brian šel dál. A šel dlouho v�noci. Nakonec ho
přepadla dřímota a usnul na písku.

Pokračování příště.

Září
Veselé zážitky z�prázdnin - napiš nebo nakres-
li svůj nejlepší zážitek z�prázdnin.
Znáte naše hrady a zámky?
- vědomostní soutěž.
Sbírka suchého pečiva pro koně do Pravčic.

Říjen
Týden knihoven 3. 10. - 8. 10.
Burza vyřazených knih po celý měsíc říjen
Dny otevřených dveří
Prominutí upomínek
Navažte přátelství s�knihovnou - Provázkiáda
Balíš, balím, balíme
Pasování prvňáčků na čtenáře knihovny
Ponocování v�knihovně se světýlky
Prodloužení půjčovní doby v�pátek 7. 10.
do 20.00 hodin.

Informace:
Tel.: 573 351 815
www.knihovnahulin.cz
knihovnahulin@seznam.cz

Připravujeme:

do knihovny

Okno

Školáci se budou divit

Prázdninové spaní v knihovně
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Chodník v�Holešovské ulici, který je pro mnohé hulínské školáky sou-
částí jejich pravidelné trasy do školy, by měl být podle vyjádření vedoucí-
ho Kombyt Servisu Jaroslava Žůrka hotový do zahájení školního roku.
S�opravou chodníku začali pracovníci této organizace již poslední týden
v�červnu a neočekávali, že by se na přibližně 300 metrovém úseku mohly
vyskytnout vážnější problémy. O to víc je překvapily betonové sloupy po-
uličního osvětlení, jejichž zbytky byly ponechány pod asfaltovou plochou.
Když dosloužily, byly zahrnuty a při nynější opravě zkomplikovaly postup
prací. „Vytrhat tyto zbytky betonových sloupů nebylo v�silách pracovníků
Kombyt Servisu Hulín, protože neměli potřebnou techniku, a proto si tyto
práce museli objednat u jiné, pro tento účel lépe vybavené firmy,“ řekl
nám vedoucí investičně správního odboru MěÚ Zdeněk Váňa. „Chodník
se rekonstrukcí také rozšířil, takže bude možné při zimní údržbě použít
příslušnou techniku. V�souvislosti s�rekonstrukcí chodníku byly zlikvido-
vány i stavební základy nepovolené stavby, která již byla odstraněna.“

Práce na chodníku u Holešovské ulice zkomplikovaly >
 kdysi zahrnuté betonové sloupy.

O městský hřbitov v�Hulíně a stejně tak o hřbitov v�Záhlinicích
a Chrášťanech pečuje Kombyt Servis Hulín, příspěvková organizace měs-
ta. V�posledních letech investujeme nemalé finanční prostředky do údrž-
by a oprav hřbitovů. Většina občanů si již v�loňském roce mohla všim-
nout rekonstrukce hřbitovní zdi v Záhlinicích. Co nám přinese letošní rok?

Na městském hřbitově v�Hulíně byla letos již provedena úprava inte-
riéru obřadní síně. Především šlo o výměnu starého koberce, který jsme
vyměnili za zátěžový koberec s podlahovinou, protože betonová podlaha
v�tomto prostoru působila nevhodně. Provedli jsme také úpravu osvětle-
ní, elektroinstalace a elektrického topení. Zakoupili jsme klimatizační jed-
notky, které v�horkých dnech upraví teplotu obřadní síně. Obřadní síň má
dnes i nové židle, záclony a umělé květiny, takže celý prostor působí již
uceleně a vkusně. Úprava obřadní síně si vyžádala investici ve výši 60
tisíc korun a směle můžeme říci, že se stala důstojným místem posledního
rozloučení.

Na jaře jsme doplnili celý prostor hřbitova oblázkovou drtí
a rekonstrukcí procházejí také toalety u�obřadní síně, které příští rok zpří-
stupníme i zvenčí. Nahradíme tak v současnosti už nevyhovující suché
WC. Nadále budeme pokračovat v drobných pracích jako jsou nátěry bran
a úpravy zídek.

Hřbitov v�Záhlinicích se letos dočká rekonstrukce zídky a opravena
bude i vstupní brána. Hřbitov v Chrášťanech bude zatím dokončen pouze
z�vnitřní strany zídky a doplníme zde pískovcové hlavice sloupků. Opra-
vy venkovní strany zídky hřbitova budou z�časových i finančních důvodů
probíhat až příští rok. Záhliničtí se přece jen dočkali nového oplocení hřbitova.

Věříme, že se nám daří neustále zvyšovat úroveň jednotlivých hřbi-
tovů našeho města a jeho místních částí ke spokojenosti občanů. Dě-
kujeme jim touto cestou za trpělivost, se kterou jsme se setkali, a také
za spolupráci.

Jaroslav Žůrek, vedoucí Kombyt Servisu Hulín

Chodník ke škole

Pozornost a péče o hřbitovy

Když rodina strádá, pomůže stát
Blíží se začátek nového školního roku. To je

čas, kdy rodiče musí hlouběji sáhnout do kapes
a připravit své děti do školy. Někteří mají do kapsy
hodně hluboko a protože startovací pozice by měla
být pro všechny děti alespoň přijatelná, sehrává
svou roli v�některých případech stát. O to, aby ne-
byli školáci ze sociálně slabých rodin znevýhod-
nění, se stará on a prostřednictvím městských úřa-
dů přiděluje takzvané jednorázové výpomoci.

„Nejčastější doba využití finanční pomoci
státu přichází právě v�době začátku školního
roku. Ne každá sociálně slabá rodina je schop-
ná zajistit všechny požadavky školy,“ řekla nám
Jiřina Floriánová, pracovnice odboru školského
a sociálních věcí Městského úřadu v�Hulíně.
„Jednorázová sociální dávka určena na vyba-
vení dětí je poskytnuta s�přihlédnutém na věk
dítěte, to znamená, že jiná je pro dítě od 1. do 5.
třídy a od 6. do 9. třídy, případně pro učňovské
obory, střední, vyšší odborné a vysoké školy.“

Dozvídáme se, že tato dávka je určena rov-
něž na částečnou úhradu výdajů na další vzdělá-
vání (výuka cizích jazyků), využívání volného
času (zájmové kroužky) a kulturního rozvoje
dětí. „Další jednorázové dávky během roku se
poskytují na letní tábory, školy v�přírodě či ly-
žařské výcviky,“ upřesnila referentka úřadu.

Zjednodušeně by se dalo říci, že všechny
tyto dávky jsou zaměřeny ve prospěch dítěte a to
tak, aby jim v�mimořádných případech stát po-
mohl ulehčit svízelnou situaci.

Kolik MěÚ Hulín vyplatil v�podobě těchto
dávek sociálně slabým rodinám v�loňském roce?
To už byla otázka pro vedoucí odboru Bc. Jaro-
slavu Lehkoživovou: „Vloni jednorázové dávky
představovaly částku 221�626 korun,“ uvedla.

Zda se tato částka letos zvýší nebo naopak,
ukáže čas.

(aš)

Tomáš Rybenský
Poděbradova 53
768 24 Hulín
tel:  604 301 146
fax: 573 350 667
e-mail: rybensky@volny.cz

• žaluzie do všech typů oken
• shrnovací dveře
• sítě proti hmyzu
• látkové rolety
• silikonové těsnění
• půjčovna přívěsných vozíků

Tomáš Rybenský

Žaluzie - sítě
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Hody v�Záhlinicích byly ukázkou dovednosti
(Dokončení ze strany 1)

Kdo si v�neděli přispal, určitě litoval. Prů-
vod, který se oděný do dobových kostýmů seřa-
dil před hostincem, stálo zato vidět. Pan Josef
Regentík i pro Záhlinice udělal scénář takříkajíc
ve velkém stylu. Průvod s�replikami aktérů 650
let starých dějin byl tím nejdůstojnějším vykro-
čením do budoucnosti obce. Po mši svaté, kterou
již sloužil nový duchovní P. Ján Čukáš, se hanác-
ká selská jízda vypravila na hřbitov, aby se moh-
li lidé poklonit všem, kteří už nejsou mezi námi.

V�ono nedělní poledne to v�Záhlinicích vo-
nělo čerstvě usmaženými řízky či pečínkami.
Hospodyňky nachystaly svým nejbližším ty nej-
lepší pochoutky a jen co si všichni po dobrém
obědě trochu odpočinuli, spěchali opět k�hospodě.
Tam už vyhrávala dechová hudba Hulíňané a li-
diček v�krojích bylo stále více. Téměř z�každého
domu vyšla dívka nebo mládenec v�hanáckém
kroji. Ustrojeni jaksepatří si ještě možná v�duchu
zopakovali svůj part a program mohl začít. Kro-
jované vystoupení dětí od předškoláků až po od-
rostlá děvčata i mládence nejednomu z�diváků
vehnalo do�očí i slzy dojetí. Tolik písniček a tanců,
které je paní Marta Konečná a Ivana Macůrková
stačily pro tuto příležitost naučit, nikdo snad ani
nečekal. A že bylo toho na zapamatování dost!

Děti sklidily za své výkony vděčný a bouřlivý
potlesk. Snad i proto, že jejich vystoupení bylo
dynamické a upřímné, vyzněla krásná ukázka
moravské besedy v�interpretaci martinické Omla-
diny trochu ospale. Ti sice toho dne měli za sebou
už druhé vystoupení, ale jiskra, která přímo zářila
z�očí těch malých krojovaných Záhliničáků, byla
neopakovatelná.

Václav Bureš, Petr Gajdík a Dalibor Kře-
meček mohli být spokojení. Organizace letošních
oslav se jim i díky vydatné pomoci místních So-

kolů, hasičů a myslivců vskutku
vydařila. Svou hřivnou přispělo
i město Hulín, které pro tento účel
uvolnilo z�rozpočtu 50 tis. korun.
Postaralo se dokonce i o typické
moravské svatební koláčky, které
krojovaní mládenci roznášeli mezi
diváky. Vstupné na oba dny stálo
jednu osobu pouhých sto korun,
kdo přišel jen na jeden den, vyšlo
jej na sedmdesát. Děti měly samo-
zřejmě po oba dny vstup zdarma.
Bylo toho k�vidění dost, vždyť celý
víkend bylo ve vyhrazených časech
otevřeno i muzeum.

Hodové oslavy v�Záhlinicích
ukončil výlet s�dechovou hudbou
Hulíňané a skupinou RIO. Tanči-
lo se, zpívalo, v�hospodě u Bráneckých jedlo
a pilo, pivo i kofola tekly proudem… Ač v�neděli
ráno všichni hleděli na oblohu s�obavami, na-
konec bylo o hodech tolik sluníčka, že by ně-
kteří bez klobouku ani nevydrželi. Kdosi hlasi-
tě pronesl: „Vždyť nás má i Pánbůh rád…“

Asi ano. Celá vesnička se dlouho před tě-
mito dny snažila upravit každičký kousek tráv-
níku. Malovalo se, uklízelo, zametalo a seklo…
„Rád bych poděkoval všem, kteří přidali ruku
k�dílu,“ řekl nám na rozloučenou jeden z�orga-
nizátorů Dalibor Křemeček. „Na vlastní kůži
jsme si zkusili, co si taková příprava akce, jako
byla tato, od lidí žádá. Pamatovat je potřeba na
všechny a na všechno a přiznám se, že až bude
po všem, konečně se dosyta vyspíme. Obchá-
zeli jsme všech 140 domů a každého spoluob-
čana jsme osobně pozvali. Vážíme si, že naše
pozvání přijali a že mezi těmi téměř třemi stov-
kami lidí byli i představitelé hulínské radnice -

pan starosta Jaroslav Čumpelík spolu s�místo-
starostou Mgr. Romanem Hozou. Pan Hoza se
přičinil a jak jsme slyšeli, na nejlepší cestě k�nám
je už i finanční podpora z�kraje. Nerad bych
opomenul poděkovat všem, kteří přiložili ruku
k�dílu také při rekonstrukci hřiště, šaten… Vře-
lé díky patří i zdejší hospodě, že dokázala nasytit
a uhasit žízeň tolika lidem. Díky paním Rygálo-
vé a Malošíkové za ty krásné kroje, díky všem,
kteří pomohli stavět pódium, taneční parket či
třebas i rolovat do ruliček lístky do tomboly. Byla
to opravdu ukázka ochoty a vstřícnosti každého,
kdo měl i dobrou vůli,“ uzavřel L. Křemeček.

Už jen dodejme, že to byla i ukázka doved-
nosti, protože zakousnout se do tak velkého sous-
ta, jako byly tyto hody, a bez předchozích zkuše-
ností, to přece jen chce i notnou dávku odvahy.

Alžběta Škarpichová
Fotografie: Vl. Úlehla a autorka

Skupina záhlinických dětí v�hanáckých krojích o hodech
svým vystoupením pohladila duši.

Nikde na území České republiky nenajdete
provozovatele koupaliště, který by byl s�letošním
létem spokojen. V�Hulíně to nebylo jinak, a pro-
to už dnes je jasné, že nad výdělkem zapláčou.

Nejsou v�tom sami, vždyť o nic lépe na tom
nejsou ani poskytovatelé ostatních, zejména re-
stauračních služeb na koupalištích.

Perfektně připravený bazén, šatny, pečlivě
upravené trávníky, hřiště a s�láskou vypěstované

Provozovatelé koupališť letos prodělali
květinové závěsy na hulínském koupališti dlou-
ho radost lidem letos nedělaly. Střídání tepla
a zimy, slunných a deštivých dnů nás z�koupaliště
vyhnalo, přitom čištění bazénů, jejich chemické-
ho ošetření a dalších povinností provozovatel
ušetřen nebyl. Mrazící boxy bufetů jsou plné zbo-
ží, kterým se provozovatelé předzásobili a chtě-
lo by to alespoň jediný horký letní den, který by
přilákal lidi k�vodě, aby tyto zásoby zmizely.

Teplota vody v�těchto dnech spíše vyhovovala
otužilcům.

„Pokud se povětrnostní prognóza nezmě-
ní, budeme nuceni vypustit i velký bazén,“ řekl
Ing. Ivan Todavčič, vedoucí Sportovního areá-
lu Hulín.

Počasí se neumoudřilo a v úterý 23. čer-
vence začali bazén vypouštět.

(aš)

V�červenci nás navždy opustili
tito naši spoluobčané:

Marie Pírková (1915)
Zdeněk Foltýn (1951)
Zdeněk Skříček (1958)
Marie Pěchová (1911)
Josef Stárek (1944)
Rostislav Čeladník (1925)
Alice Zapletalová (1950)
Anna Trefilová (1915)

Opustili nás

Devadesáti let se dožil 24. května pan Vojtěch
Hybner. Z�celého srdce mu k�jeho významnému ži-
votnímu jubileu blahopřejí a do dalších let pevné
zdraví a hodně štěstí přejí jeho nejmilejší a přátelé.

Blahopřejeme

Dne 6. srpna 2005 by se dožila sta let paní
Božena SIMERSKÁ z�Hulína.

Stále vzpomínají synové Stanislav a František
a dcera Marie s�rodinami.

Vzpomínka
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Český hydrometeorologický ústav Brno ve spolupráci se společností
ENVITECH BOHEMIA a s�odborem životního prostředí Zlínského kra-
je provedli v�uplynulých dnech měření znečištění ovzduší podél budoucí
mimoúrovňové křižovatky severně nad Hulínem a Pravčicemi. Měření
se provádělo v�místech dotčených výstavbou a posléze provozem silnič-
ní křižovatky dálnice D1 a napojení rychlostních komunikací R55 a R49.
Měření se prováděla ve dnech 10. až 12. srpna v�Hulíně, kde byly insta-
lovány přístroje přímo ve dvoře Městského úřadu, týden předtím byly
tyto přístroje instalovány v�Pravčicích.

Výměnu filtrů v�nich v�Hulíně pravidelně po tři dny zajišťovala ve-
doucí odboru životního prostředí MěÚ Hulín Ing. Miroslava Dvořáková.
Tato měření jsou prvním krokem, který odbor životního prostředí Zlín-
ského kraje udělal, aby zmapoval současný stav znečištění ovzduší, a to
celým spektrem tuhých látek od jednoho milimetru do jednoho mikro-
metru. Jeho význam spočívá mimo jiné v�tom, že v�budoucnu bude mož-
né potvrdit či případně vyvrátit předpokládaný vliv provozu dálnice D1
a rychlostních komunikací na ovzduší. Právě proto se tato měření prová-
děla v�Hulíně v�místě, které se nachází v�bezprostřední blízkosti hlavní-
ho průtahu náměstím a v�místě předem stanoveného odklonu v�Pravčicích.

Předpokládá se, že právě Hulín je místem, kde se situace podstatně zlepší,
protože zde dojde ke komplexnímu odklonu dopravy. Naopak v�Pravčicích,
přes které v�současnosti neprochází žádná hlavní komunikace, se očekává
v�souvislosti s�výstavbou a později provozem zvýšené zatížení imisní situa-
ce znečišťujícími látkami, a to jak oxidy dusíku, tak tuhými látkami. Výsled-

Proběhla měření stavu ovzduší

„Nedávné měření ovzduší v�Hulíně bude mít jednou důležitou výpovědní
hodnotu o stavu před a po dokončení dálnice a rychlostních komunikací,“

tvrdí Ing. M. Dvořáková.

ky obou měření dostane odbor životního prostředí Zlínského kraje, který
o nich bude informovat jak hulínskou radnici, tak obecní úřad v�Pravčicích.
Výsledky měření zveřejní také na internetových stránkách.

Odbor životního prostředí MěÚ v�Hulíně
vítá bdělost občanů, kteří se nehodlají spoko-
jit s�přehlížením přestupků některých obyva-
tel našeho města. Tak tomu bylo i v�červnu,
když 20. 6. po dvacáté hodině spatřila jedna
z�obyvatelek Hulína za Pilanou muže a ženu,
kteří vystoupili z�osobního auta a vysypali na
příkop cihlovou drť s�omítkou. Byla si vědo-
má, že stavební odpad na takováto místa ne-
patří, a tak si stačila poznamenat SPZ a infor-
maci předala na MěÚ.

Je dobře, že nejsme lhostejní
Provinilci byli záhy identifikováni a moh-

lo proběhnout přestupkové řízení s�původci této
černé skládky nalezené podél vodního toku Ža-
bínek. „Tyto osoby byly předvolány na odbor
právních a vnitřních věcí a byla jim udělena po-
kuta ve výši 2000 korun,“ řekla nám Ing. Mi-
roslava Dvořáková, která jen nedávno na strán-
kách Hulíňanu vyzvala občany k�ostražitosti
a jisté nekompromisnosti spoluobčanů.

Provinilci zaplatili pokutu a museli ak-
ceptovat i termín, který jim byl uložen, aby

to, co na toto místo vyvezli, také odklidili.
Jen ignorant se může chovat tak, aby pře-

hlížel jeden důležitý fakt: existenci sběrného
dvora v�Hulíně. Ten totiž kterémukoliv
z�občanů umožňuje postarat se o takovýto i jiný
odpad. Když už si někdo dá práci s�tím, že jej
vyveze kamkoliv, bylo by pro něj mnohem jed-
nodušší (a nutno říci, že i levnější) vyvézt jej
tam, kam doopravdy patří.

(aš)

V�Pravčicích se 6. srpna sešli milovníci koní. Soutěž měla dobrou
úroveň a potvrdila favorizované jezdce. V soutěži „ZM“ děti vyšel jako
vítěz Jan Kratochvíl na koni GAZÍK z JK Chrášťany, v�soutěži „ZM“
4leté a 5leté koně�zvítězila Michaela Kývalová na koni GRAND AR-
GENTINA BOŽI, která startovala za Pospíšilíkovou stáj z�Pravčic. Nej-
lepší v�soutěži „Z“ byla�Michaela Kývalová na koni MARINA za SOŠ
a SOU Kroměříž, „ZL“ vyhrála Dominika Durčáková na koni BORGIA
z JK Beskyd Dobrá Nábytek. V soutěži „L“�se stal vítězem Jiří Složil st.
na koni GRÉTA�z JASO�Oldřichov a v�soutěži „S“�zvítězil Zdeněk Jarka
na koni DAK z JK HANÁ - stáj Hulín. Tento jezdec odešel ze soutěže
jako vítěz Hanáckého poháru a obhájil tak své loňské prvenství.

Hanácký pohár vyhrál Z. Jarka

Jezdecký klub HANÁ zve všechny příznivce jezdeckého sportu
a milovníky koní na jezdecké závody do Skaštic, které se uskuteční ve
dnech 27. a 28. srpna 2005. V sobotu dopoledne jsou na programu dre-
zurní soutěže, od 14 hodin pak skokové soutěže. V neděli od 12 hodin
se mohou návštěvníci Skaštic těšit opět na skokové soutěže „O pohár
Zlínského kraje“ do stupně obtížnosti „ST“, což je výška 140 cm. Přijďte
se podívat a povzbudit své favority!

Pro koníčkáře

Letošní léto je opravdu podivné. Horké dny střídá podzim a sotva
sluníčko svými paprsky ohřeje zem, přichází déšť a pod kůži se prodírá
chlad. Přece jen střídání teplých a vlhkých dnů něco dobrého přineslo.
Houbaři se mohli těšit z�úrody, jakou zas po jiné roky nepoznali.

Fotografie Marcely Zimmermannové to dokazuje. Hřiby, které na-
šla na Rusavě, už v�těchto dnech zcela změnily podobu. U Zimmerman-
nů hrkají usušené v�zavařeninové láhvi, někteří z�nás dají zase přednost
zmražení, jiní nakládání… Vůni sušeného hřibu ale sotva kdo odolá, a tak
se už dobře předzásobení můžeme těšit na ty chutné hřibové polévky,
které si�dopřáváme v�době, kdy za okny fouká a sníh vrže pod nohama.
Než sníh napadne, možná ještě porostou.

Když voní les hřiby

Ve středu 28. září budou v�Hulíně tradiční Svatováclavské hody,
na které jste srdečně zváni. Program upřesníme v�příštím čísle Hulíňanu.

Svatováclavské hody se blíží
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Víte, že…

Hydrogeologický posudek, který vypraco-
vala pro město Hulín holešovská firma Vodní
zdroje, dával téměř jistou naději, že hospoda
U Čápa v�Záhlinicích bude mít konečně pitnou
vodu. Tu, která je podmínkou řádného a hygie-
nicky neomezeného provozu.

„Pokud nebudeme mít pitnou vodu, nemů-
žeme už pro zlepšování našich služeb mnoho
udělat,“ řekla nám Věra Bránecká, která fakt, že
se v�hospodě nedá vařit, nese nelibě. „Rádi by-
chom zdejším lidem i těm, kteří se u nás jen za-
staví, aby se po cestě občerstvili, nabídli více,
ale bez pitné vody to nejde.“

Město Hulín stejně jako provozovatele Brá-
necké, kteří mají hospodu od města pronajatou,
trápí, že se toto turisticky zvláště pro motoristy
a cyklisty atraktivní místo nedá lépe využít. Proto
o hydrogeologický posudek Vodní zdroje radni-
ce požádala a doufala, že už konečně vyhoví
všem požadavkům hygieny a návštěvníkům
zvláště.

Ve čtvrtek 11. srpna dorazila na vytyčené
místo u hospody vrtná souprava. Po krátké pří-
pravě se „zakousla“ do země právě v�místě, kde
již byl připraven kolík. „Tady je voda,“ říkali si
všichni kolem a těšili se, že se k�ní brzy dostanou.

Prvních deset metrů měli vrtaři za sebou
a z�vrtáku pořád odklepávali štěrkopísek. Pak se
objevil jíl a jak vrtali dál, obavy narůstaly. Čím
hlouběji se vrták nořil, tím hlubší byla beznaděj.
V�hloubce 25 metrů se najednou objevila čistá
rašelina, přecházející v�hnědé uhlí.

Když si přihlížející ve chvíli, když se vrták
ponořil do země, v�žertu říkali „Co kdyby vy-
tryskla nafta?“, považovali to za dobrý vtip. Do-
konce došli v�představách tak daleko, že by to
pro Záhlinice byl možná docela dobrý zdroj vý-
dělku… Nicméně hnědé uhlí? Na to nikdo z nich
ani nepomyslel.

 „Dost! Zastavíme další práce,“ řekla roz-
hodně Ing. Miroslava Dvořáková, vedoucí od-
boru životního prostředí MěÚ Hulín, které se
v�této situaci ocitla jako pověřený zástupce měs-
ta. Její kompetence, zda se snažit prohloubit vrt
a zvýšit tak finanční náklady, nebo to vzdát a ne-

chat vrt zasypat, byly v�koncích. Musela se po-
radit s�hydrogeology a definitivně rozhodnout
o dalších investicích musí statutární zástupce
města. Nakonec ani tato vrtná souprava už hlou-
běji, s�ohledem na své možnosti, nemohla. Na
hloubky pod třicet metrů by bylo nutné povolat
jinou vrtnou soupravu a zvolit jinou a ještě fi-
nančně nákladnější technologii vrtání.

 „Po několika telefonátech, kterými jsem se
pokusila oslovit geology v Brně, hydrogeology
a samozřejmě několik odpovědných lidí z�radnice
včetně radních, mi nezůstalo nic než postarat se
o profesionální zasypání vrtu,“ řekla nám zkla-
maně. „Nikdo z�odborníků, které jsem oslovila,
nepředpokládal, že by kdekoliv jinde mohlo být
podloží jiné a pro získání pitné vody příznivější.
No a protože zasypat takovýto vrt nelze bez toho,
abychom pamatovali na studny kolem a samoz-
řejmě i na bezpečnost, o toto jsem se samozřej-
mě společně s�vrtaři postarala. Ač voda v�okol-
ních studnách ve vsi není tak kvalitní, jak by si
jejich majitelé přáli, ale alespoň je.”

„Jak tedy dál?“ ptáme se. „Podle hydro-
geologického posudku jsme věděli, že hlouběji
bude následovat střídání vrstev jílů a štěrkopís-
ků, které budou zdrojem kvalitní neznečištěné
vody. Oproti našemu očekávání a oproti hydro-
geologickému posudku však od hloubky devíti
metrů následovala jen souvislá vrstva jílu, která
dle hydrogeologů může být mocná až do pade-
sáti ba i více metrů. Situace tedy může být ob-
dobná i v�mnohem širším okruhu. Každopádně
s�Vodními zdroji Holešov byla uzavřena smlou-
va na vyvrtání studny. Další kroky budou záviset
na zástupci radnice, vedoucím investičně-správ-
ního oddělení Zdeňku Váňovi. Obávám se, že
v�Záhlinicích bude jediným řešením přivedení
vodovodu. Do té doby by mohla potíže s�pitnou
vodou v hospodě vyřešit úpravna vody. Toho jsem
se trochu obávala, protože toto řešení nebude
levné. Jednorázově bude potřeba investovat do
úpravny vody, ale poté se budou muset
s�maximální odpovědností a v�pravidelných in-
tervalech měnit filtry, což rozhodně nebude lev-
ná záležitost.”

Dusičnany, které zdejší voda obsahuje, pod-
le posledních měření přesahují povolenou nor-
mu. Zatímco norma povoluje pro pitnou vodu
50 mg na litr (dokonce i výjimka pro veřejné
zásobování je omezena osmdesáti miligramy),
v�Záhlinicích bylo naměřeno 82 až 85 miligra-
mů na litr, což je hygienicky nepřípustné.

Kdoví, zda by poznání, že bychom zde
mohli těžit uhlí, zdejší obyvatele potěšilo. Spíše
naopak, a tak uhlí přenecháme raději těm, co
přijdou po nás. My se budeme muset pokusit najít
co nejlepší řešení týkající se získání pitné vody.
Už to, že ji musí občané Zahlinic kupovat
a dovážet odjinud, jim nepřidá radosti z�každo-
denního života.

Alžběta Škarpichová

Vrtání studny v�Záhlinicích skončilo neúspěšně.

• u Kvasic vyhnízdil 1 pár vzácných volavek, kvakošů nočních?

• na Uherskobrodsku byla nalezena supervzácná pakudlanka jižní, další z�řady
mnoha druhů teplomilného hmyzu, který se pozvolna zabydluje v�naší krajině?

• v�trati za Hulínem zvané U Isidorka končí k�poslednímu srpnu základní archeo-
logický průzkum?

• na štěrkopískovně u Hulína vyhnízdili rybáci obecní?

• čistota říčky Rusavy se zvýšila natolik, že v�její horní části se opět objevily vzácné
druhy vážek, klínatka obecná a vidlitá?

• u Dobrotic byla nalezena vzácná rostlina, hořec křižatý?

• v�areálu firmy TOSHULIN se objevila dříve běžná sarančata modrokřídlá?

• v�Hulíně i v�blízkém okolí se silně rozmnožil plzák lesní?

• sovy pálené mají v�letošním roce díky velkému množství hlodavců již druhé
hnízdění?

• přátelství mezi mužem a ženou je někdy víc, než láska?

Český svaz ochránců přírody VIA Hulín

Na již osmém přátelském setkání se v�res-
tauraci Lípa sešli 24. června Hulíňané narození
v�roce 1928. Třicet sedmasedmdesátníků, mezi
nimiž nechyběl ani spolužák Rudolf Svárov-
ský, který dnes žije v�Kanadě, si toho červno-
vého dne zavzpomínalo na doby dávno minu-
lé. Setkání bylo velmi přátelské a pěkné.
Dožijeme-li se ve zdraví, sejdeme se i jako osm-
desátníci.

Za organizační výbor
M. Mikušová.

Hospoda v Záhlinicích pořád bez studny

Přátelské setkání

PRODÁM
atraktivní chatu v�Hulíně,

Tel. RK 721 280�569.
Cena: 170.000,- Kč.

zahrada 400 m2, ovocné stromy, elektr.,
voda, velmi udržovaná. Volná ihned.
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Čekání na úlovek. Zkouška trpělivosti a obratnosti zároveň.

Byl pátý srpen a na tábořiště u Záhlinických
rybníků se začalo prodírat slunce. Letos jej oprav-
du neměly děti tolik, jak by si přály, ale rybáři si
umí pomoci i bez slunce. Jediné, co mají „na muš-
ce“, je hladina rybníku a to, zda se jim na udici
něco chytne. Již tradičně se rybářský tábor pečli-
vě připravuje dlouho před jeho zahájením a již
tradičně trvá týden. Za ten čas se tu rekreují dvě
desítky dětí (letos jich bylo přesně jednadvacet),
které je třeba nakrmit, pohlídat (což u vody nebý-
vá jednoduché) a jak se říká „udržet na uzdě“.

Toho pátého srpna se přijeli na mladé rybáře
podívat i zástupci radnice, starosta Jaroslav Čum-
pelík spolu s�místostarostou Romanem Hozou;
mezi „hosty“ nechyběl ani Antonín Pálka, vedou-
cí Rybářství Hulín. Jako už tradičně přijeli hosté
z radnice s�krabicí plnou sladkostí, které děti dosta-
ly jako přilepšení ke svým výhrám, mezi hezkými
cenami byly i ceny hostitele, Rybářství Hulín.

Organizátor rybářského tábora Radek Prav-
da společně s�Miladou Jurčíkovou a dalšími tře-

mi vedoucími si malé rybáře nemohli vynachvá-
lit. „Děti jsou disciplinované, umí se chovat ne-
jen u vody, ale i u stolu a vůbec, jsou báječné,“
zkrátila své hodnocení M. Jurčíková, protože ry-
báři se právě začali sjíždět na kolech, aby byli
u závěrečného vyhlášení výsledků. U této příle-
žitosti byl i Ing. Antonín Pálka, který společně
s�Mgr. Romanem Hozou a Radkem Pravdou pře-
dali ceny. „Myslím, že navzdory tomu, že tento-
krát je těch odrostlejších rybářů méně a osazen-
stvo tábora se dost omladilo, jsou to vesměs

rybáři tělem i duší,“ řekl A. Pál-
ka a nezapomněl uznale pozna-
menat, že se k rybám chovali jako
opravdoví džentlmeni. Přesněji
i džentlmenky, protože byly mezi
nimi i dvě dívky.

Než byly předány ceny,
zhodnotil letošní pobyt Radek
Pravda. S�radostí konstatoval, že
za týden děti ulovily 818 ryb,
z�toho 748 kusů byli kapři. Úlov-
ky byly od 56 do 41 centimetrů
a právě velikost ulovené ryby byla
v�hodnocení rozhodující. Tomáš
Navrátil dokonce lovil na dva pru-
ty, takže chytil dohromady 116
ryb. Nejlepší úlovek měl Tomáš
Janečka (56 cm) a připsal si cel-
kem 30 kusů ulovených ryb. Ro-

man Podlipný a Hana Entrová chytili čtyřiapa-
desáticentimetrové kousky, avšak Roman měl na
svém kontě 99 kusů a Hana 47, což rozhodlo
o jeho 2. místě. S�padesáti čtyřmi centimetrů vel-
kými rybami se mohli pochlubit i Jan Šťastný
a Radek Pravda. Nejméně se dařilo Kamilovi Ho-
rákovi a Milanovi Vaňharovi, kteří chytli po je-
denácti rybách, ale ani to jim nevzalo chuť a stej-
ně jako ti nejlepší vymýšleli, jak připravit co
nejlepší návnadu.

„Byly i veselé zážitky,“ rozpovídala se Mi-
lada Jurčíková, která se i tentokrát osvědčila také
v�profesi umývačky nádobí. „Když jsem si jed-
noho dne vzpomněla na to, jak se vloni podařilo
klukům nechtěně okoupat v�rybníku, chtěla jsem
je varovat. Sotva jsem to dopověděla, jeden z�nich
udělal i s kolem a baťohem salto do vody. Tento-
krát se to vše nesušilo tak dobře jako ve sluneč-
ních dnech…“

Její vzpomínka na malý technický problém
jednoho z�osadníků nás také pobavila. Když je-
den z�chlapců reklamoval, že mu teče do stanu,
přišla paní vedoucí šátrat po přikrývkách a zjiš-
ťovat, kde je jádro problému. Nakonec zjistila,
že si obyvatel stanu špatně zavřel láhev se slad-
kým pitím.“

Výlety na kolech byly jen drobným zpest-
řením celého programu. Hlavně ten tradiční do
Kroměříže, kde mladí rybáři s�oblibou utrácejí
penízky. Jeden z�nich (ten nejmenší, šestiletý
kluk) po celou dobu své návštěvy v�obchodě
s�rybářskými potřebami zaměstnával prodavače
otázkami téměř ze soudku odborných. Chtěl vi-
dět nejmodernější udici, zajímaly jej všechny
možné technické vymoženosti a nejnovější tren-
dy v�rybářství. Když se jej obchodník nakonec
zeptal, co si tedy hodlá koupit,  napřáhl k�němu
užmoulanou padesátikorunu. Tak rád by mu ob-
chodník prodal něco ze svých novinek…

Ceny děti potěšily a možná ještě do dneška
vyprávějí o tom, co kdo ulovil. Postaráno bylo
i o vyhládlé žaludky. Vždyť vstávaly brzy ráno,
aby se mohly rozložit na těch nejlepších mís-
tech a přesvědčit ty němé tvory, aby na jejich
návnadu skočili. „Stravování jsme jako již tra-
dičně obstarali u pana Valáška a prázdné talíře
byly pro něj tou nejlepší vizitkou,“ pochválila
apetit svých svěřenců Milada Jurčíková.

Alžběta Škarpichová

Malí rybáři s�velkými úlovky

Hulínský triatlon - Hulmen 2005
V sobotu 6. 8. se uskutečnil 2. ročník hulínského triatlonu Hulmen.

Závod pořádal triatlonový oddíl ASPOT Hulín. Na rozdíl od loňského roku
došlo k několika změnám. Tou nejpodstatnější bylo místo konání. Oproti
loňskému ročníku, kdy na městském koupališti odstartovala pouze úvodní
část - plavání - a zbývající disciplíny startovaly od B-baru, letos nejen sa-
motná plavecká část, ale rovněž i cyklistická a běžecká část byly odstarto-
vány a také končily v areálu hulínského koupaliště. Tímto byl vyřešen orga-
nizačně složitý přesun. Vzdálenosti jednotlivých částí závodu jsme ponechali.
Plavání 450 metrů, cyklistická část 33 km a běžecká část 6000 metrů.

Ke startu přišel rekordní počet jednašedesáti závodníků. Teplota vzdu-
chu byla pouhých třináct stupňů, voda měla příjemných dvacet. Samotný
závod provázely drobné dešťové přeháňky a vzápětí po ukončení závodu
a vyhlášení výsledků se přehnala nad Hulínem letní bouře, která mohla
znepříjemnit některým závodníkům jejich návrat domů.

Nejlépe se s náročnou tratí vypořádal Aleš Dedek z Přerova, letošní
vítěz slavnějšího závodu Morkovské chlap, který suverénně zvítězil v tra-
ťovém rekordu 1:22:02, před Ivem Vrbou a Jiřím Klímou, závodníky TTS
Osek. Pořadatelé mimo hlavní kategorii Hulmen vyhlásili i kategorie Muži
II. (35 let a výše), Ženy a Hulíňák. V kategorii Muži II. zvítězil Petr Men-
šík (Aspot Hulín) před Karlem Janákem z oddílu Author a dalším závod-
níkem Aspotu Romanem Skříčkem.

(Pokračování na straně 12)

Organizátoři sportovních akcí, o kterých se píše v těchto článcích, děkují všem svým sponzorům
za finanční podporu. Více na toto téma přineseme v příštím čísle Hulíňanu.

Velkým úspěchem ukončili mladí judisté ze Spartaku Hulín jarní se-
zónu. Na kvalitně obsazeném 6. ročníku mládeže v�Olomouci získali
11. června šest zlatých medailí. Tohoto turnaje se zúčastnilo přes třicet
oddílů z�celé Moravy. Chlapci a děvčata si to rozdali ve všech věkových
kategoriích - mláďata, mladší a starší žáci a žákyně. Na závěr turnaje ob-
drželi mladí hulínští judisté pohár za 1. místo v�soutěži družstev a Barbo-
ra Kalíková získala zvláštní cenu za nejrychleji ukončené utkání.

Šest zlatých z Olomouce

První místa: Petr Eliáš, Michal Navrátil, Daniel Kučera, Dominik Bed-
nařík, Markéta Dunajová a Barbora Kalíková.

Druhé místo: Zdeněk Janů
Třetí místo: Miroslav Smolka
Páté místo: Patrik Průcha.

Trenéři hodnotili první pololetí roku 2005 jako velmi úspěšné. Na
sedmi turnajích získali jejich svěřenci 24 zlatých, 9 stříbrných a 10 bron-
zových medailí.

DH

Na úspěchu našich judistů
se podíleli:
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Hulínské hudební léto vstoupilo v�neděli
7. srpna již do 2. ročníku. Na pódiu se vystřídaly
soubory FRYŠTÁCKÁ JAVOŘINA, STŘÍBR-
ŇANKA a hostitelský soubor HULÍŇANÉ.

Koncert, který doprovázel velký divácký
zájem, se i tentokrát vydařil. Snad i pro zájem
publika pozvání organizátorů vždy rády přijmou
dechové soubory ze všech koutů země. Dokonce
i pod velkým časovým tlakem, jak se prokázalo
i tentokrát. Vždyť STŘÍBRŇANKA přijela do
Hulína rovnou ze zájezdu v�Německu.

Pořadem provázel znalec dechové hudby
Vladimír Salčák. Byl to příjemný den, který oko-
řenil svým vyprávěním lidový vypravěč a imitátor
Libor Pantůček. Tak, jako diváky rozezpívaly
kapely, se jemu zase podařilo je rozesmát. Když
je lidem dobře, alespoň na chvíli zapomenou na
všední starosti. V�Hulíně jim v�to nedělní odpo-
ledne 7. srpna rozhodně dobře bylo.

Ve Sportovním areálu Hulín probíhají
v�těchto dnech stavební práce, na které se hu-
línská sportovní veřejnost už těšila. Zpráva
o tom, že staré škvárové fotbalové hřiště bude
mít umělý povrch třetí generace, přinesla spous-
tu otázek, které bychom čtenářům Hulíňanu
rádi objasnili.

Investorem akce je FK Admira Hulín. Pů-
vodní rozpočet na stavbu hřiště byl 13,5 milio-
nů Kč, vzhledem ke zkrácení dotace ze strany
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy byl
tento rozpočet upraven na 9 milionů Kč. Město
Hulín se na této částce podílí jednou třetinou.

Stavební práce začaly 18. července a i přes
nepříznivé počasí, kdy velká vedra vystřídal tr-
valý déšť, se dodavateli stavby, kroměřížské fir-
mě EKKL sportovní povrchy, s.r.o., daří plnit
stanovený harmonogram. Průběh prací nazna-
čuje, že termín dokončení stavby, který byl pů-
vodně stanoven na 30. listopad 2005, bude vý-
razně zkrácen. To znamená, že pokud nenastanou

žádné komplikace, první hráči se po novém tráv-
níku italské výroby proběhnou již v září.

Hlavními důvody, které nás vedly k�tomu,
abychom se pustili do takto náročné akce, bylo
především zlepšení podmínek pro využití spor-
tovního areálu Hulín a nahrazení původního
škvárového hřiště moderním s�umělým povr-
chem třetí generace, na kterém je možno ode-
hrát mistrovská utkání. Toto hřiště budou vyu-
žívat především hulínské fotbalové oddíly, ale
také ostatní organizované i neorganizované od-
díly z�blízkého okolí a v�neposlední řadě širo-
ká veřejnost.

Podle předběžných dohod bude provozo-
vatelem hřiště Sportovní areál Hulín, v�jehož
kompetenci bude i pronájem hřiště. Výše pro-
nájmu ještě není stanovena, neboť nejsou zná-
my náklady na jeho provoz, ale neočekáváme,
že by se měla výrazně lišit od pronájmů, které
jsou v�kraji obvyklé.

Jan Horáček

Kdyby nám před rokem někdo řekl, že do re-
kreačního střediska na Vičanově zavítá populární
James Bond i se svými dětmi, neuvěřili bychom.
No a protože kdo nevěří, ať tam běží, vypravila jsem
se mezi děti „z dramaťáku“ Lenky Urbanové pře-
svědčit se o tom na vlastní oči. Asi byl můj pobyt
příliš krátký a mediální hvězdu jsem nespatřila, ale
vyprávění dětí i vedoucích, co všechno s�tímto skvě-
lým mužem zažili, mne přesvědčilo.

Od soboty do soboty bojovali klienti Lenči-
na Sluníčka se sluníčkem. Ač se snažili jak to jen
šlo, říct si nedalo a oni se museli spokojit s�tak
trochu podzimním počasím. Pěkně od začátku.
Šestého srpna byla sobota, tedy příjezd dětí. Roz-
dělit lůžka, vybalit (možná ani ne všichni…)
a začalo kolečko. „Tu možnost dáváme dětem pro-
to, aby si vybraly, ve kterém oddílu by jim bylo
nejlépe,“ řekla nám bývalá žačka dramatického
odboru ZUŠ v�Hulíně a programová duše tábora
Ivona Miklíková.

Tak se někteří našli mezi teenagery, jiní mezi
sportovci, tanečníky, dobrodruhy, mladými dáma-
mi či herci nebo přírodovědci… Stovka dětí z�Hu-
lína, ale i Kroměříže či Prahy se pár dní oťukávala,
poznávala, ale nebylo snad minuty, kdy by nevě-
děla, co s�rukama a nohama. Vedoucí a instruktoři,
mezi nimiž nechyběla ani děvčata Šálkovy, obě
absolventky „dramaťáku“, či zastupitelka a květi-
nářka v�jedné osobě Jana Zimčíková, učitel Zde-
něk Ballner, „anděl strážný“ Iva Štokmanová, Ire-
na Janů, Zuzana Podhorská a další, mají díky
neskonalé energii a nápaditosti Lenky Urbanové
a Ivony Miklíkové tolik nápadů, že by vydaly na
několik takovýchto letních táborů.

„Bylo báječné, když mezi nás přišli policejní
psovodi se psy,“ řekla nám majitelka cestovky Len-
ka Urbanová. „Přijali naši hru na Bonda a z�pátrání
po ztracených osobách udělali opravdovou detek-
tivku. Děti byly nadšené a přiznám se, že my dospělí
také. Ač jsme byli připraveni, že policistům
z�Dobrotic tuto službu zaplatíme, okouzlili jsme je
asi natolik, že byl nakonec z�jejich návštěvy dar dě-
tem.Velký dík patří také paintballové skupině ze�Žop,
která byla skvělým bonbonkem při naši akční hře.“

Když jsme pozorovali, jak si se Zdeňkem
Ballnerem táborníci vyrábí lakrosové pálky, ne-

vycházeli jsme z�úžasu. Stačila správně ohnutá
větev, stará záclona a na branky pár klacků, hřebí-
ků a kladivo. Kdoví, zda někteří z�nich tyto ná-
stroje nedrželi v�ruce poprvé?

Z�Vičanova do Rajnochovic je co by kamenem
dohodil, a tak si do této obce udělaly děti celodenní
výlet. Nejenže si tam mohly zajezdit na koni, ale tato
cesta byla rovněž spojena s�policejním zásahem agenta
007. Stezky odvahy, hlídání Bondových dětí, střežení
ohňů, opékání, divadelní scénky, technoparty, ohňo-
vá show, putování lesem, vytváření fontán… To vše
zabralo tolik energie, že si nestihly ani uvědomit, že
v�napuštěném bazénu si asi nezaplavou. Až na konci
tábora si zaplaval agent 007 s�Janou Zimčíkovou. To-
pila se (jako potápěčka to na něj pěkně zahrála) a on
ji, kavalír, vynesl na hladinu. Živou. Co zažívali spolu
se Zdeňkem Ballnerem pod vodou, když už děti
s�hrůzou počítaly dlouhé minuty bez jediného nadech-
nutí, vědí jen oni dva (a prý nepoví…).

Snad největší kouzlo v�táborech mají disko-
téky. To je to pravé místo pro potvrzení dětských

lásek, to je to pravé místo pro ploužáky a snad
i pro nesmělé, nevinné polibky. Díky hře „Vypa-
dáš skvěle“, která se tu díky Ivaně Štokmanové
setkala s�velkým úspěchem, vypadaly skvěle
všechny děti Lenčina tábora na Vičanově. Někte-
ré z�nich dokonce zcela změnily image a věřte, že
to bylo jedině k�lepšímu.

Poslední večer bývá vyvrcholením všeho
a také tou nejsmutnější předzvěstí loučení. Aby
nebyla zas až tak smutná, vytáhli táborníci na Vi-
čanově z�baťohů a kufrů své předepsané garderó-
by: dívky večerní nebo koktejlové šaty, chlapci
smokingy či fraky. Diskotéka s�agentem 007 a�AZ
rádiem mohla začít. Nejenže jim hudbu pouštěl
profesionální DJ z�opravdového rádia, ale do éte-
ru vytáhl i živé vstupy. Možná si mámy a tátové,
kteří byli zrovna v�dosahu této frekvence, pustili
z�rádií důkaz, že je jejich ratolestem dobře, že za
nimi netruchlí a že už na druhý den je budou moci
obejmout.

Alžběta Škarpichová

Lacrosové branky? Chlapci ve Vičanově si je vyrobili sami.

Agent 007 James Bond na Vičanově

V Hulíně se staví další nové hřištěTečka za hudebním
létem
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V sobotu 23. července se jel další závod
Českého poháru v závodech horských kol v Kutné
Hoře, zároveň jako mistrovství republiky pro rok
2005. Velkého úspěchu dosáhl náš závodník,
Hulíňan Martin Zachara, který zvítězil v kategorii
starších žáků a stal se tak mistrem republiky.

Čtrnáctiletý Martin, zvaný Zachi se mohl
pochlubit cennou medailí. Povídali jsme si spolu
i s�trenérem Radimem Vašíčkem, který má mezi
cyklisty přezdívku Brďa, bezprostředně po jed-
nom z�každodenních tréninků. Ty bývají v�Kro-
měříži na Hvězdě, kde je podle trenéra pro tento
druh sportu vynikající terén.

Martin s�sebou přinesl i medaili a evident-
ně z�ní měl radost. Zatímco vyhladovělý pořádal
občerstvení, které jsem v�očekávání vzácné ná-
vštěvy připravila, vyprávěl o svých sportovních
začátcích. Ty se kupodivu nevztahovaly
k�cyklistice, ale k�judu. Tvrdí, že právě judo bylo
pro něj základní přípravou pro tento sport.

Horské kolo XC je jeho vášní již čtyři roky.
„Denně trénuji tak tři - čtyři hodiny,“ říká Za-
chi se samozřejmostí sobě vlastní. Když k�tomu
připočteme i spánek, na to ostatní mu opravdu
moc času nezůstane. Trenér upřesní, že ve škol-
ním roce je to samozřejmě méně, maximálně tři
hodiny, ač Zachi by prý na kole vydržel mno-
hem déle. „V přípravě na mistrovství republiky
je to tak půldruhé hodiny dvakrát denně a k�tomu
ještě strečink,“ vysvětluje trenér. „Zachi je ne-
spoutaný chlapec s�takovou přemírou energie,
že jej ještě musím někdy i brzdit. Načasovat u něj
formu právě na závod je někdy opravdovým
uměním, protože on by na tom kole nejradši se-
děl pořád.“

Dozvídáme se něco málo i o životosprávě
mladého sportovce. Jeho strava musí obsahovat
hodně bílkovin, ale především bílého masa a ryb,
také hodně ovoce kvůli dostatku nezbytných vi-
tamínů a samozřejmě vody. Zachi vypije denně
i osm litrů tekutin, převážně jsou to vody se siru-
pem, ale večer by to rozhodně měly být dva litry
čisté vody. Ta má podle trenéra Radima Vašíčka
velký význam, protože odvádí z�jeho těla všech-
ny škodlivé látky, které se v něm přes den po
maximální fyzické zátěži nahromadí. Je vidět, že
Radim, dvaadvacetiletý student olomoucké uni-
verzity, aprobace matematika - tělesná výchova,
ví o lidském organismu hodně. Možná i proto má
se svými svěřenci tolik úspěchů. Jeho oddíl, kte-
rý vždy trénuje společně, čítá celkem 29 cyklis-
tů, z�nichž je sedm dívek.

„V Kutné Hoře bylo na startu celkem 57 star-
ších žáků a z�mého pohledu byl Martin opravdu
favorit. Ostatní se na něj asi tak nedívali, vždyť
měl vyjeté 18. pořadí a startoval až ze třetí řady.
Jeden závod totiž kvůli těžké angíně musel vyne-
chat, což mu v�Kutné Hoře samozřejmě chybělo.
Měl ale hodně prostoru, který mu umožnil dostat
se dopředu. V�zaváděcím kole si vybojoval první
až druhou pozici a nakonec vyhrál. Na druhého
závodníka měl 45 vteřin,“ popisuje průběh závo-
du Radim. „Pátý závod Českého poháru je sou-
časně Mistrovstvím ČR v�XC. Kdyby ten závod vy-
hrál, dostal by se do první pětky Českého poháru.
Asi jen proto, že mu nemoc ubrala na kondici
a jeden ne úplně skvěle zajetý závod jej stál hodně
bodů, je naděje menší. Jinak bychom se o vítězství
určitě prali,“ spekuluje nahlas.

Sobotní závod 20. srpna přece jen pro Mar-
tina nakonec dopadl docela dobře. Dojel jako
druhý ve své kategorii, ale bohužel mu chyběl

jediný bod, aby se do-
stal do první pětky cel-
kového pořadí České-
ho poháru.

„Jsem opravdu
vděčný Brďovi za to, co
pro mě udělal,“ spřádá
rozhovor před svým
mladým trenérem Za-
chi. „On to s�námi fakt
umí a dělá pro nás vše,
i když někdy je i pěkně
tvrdý. Mně to ale ne-
vadí, naopak.“

„Myslím, že by-
chom neměli zapome-
nout na to, že i ostatní
děti z�oddílu mají na této

medaili lví podíl. Kdyby mu v�trénincích nedělaly
perfektní oporu, asi by na té bedně nestál. Na dru-
hou stranu on svými výkony také táhne celý oddíl
dopředu. Jsou vyburcovaní k�tomu, aby šlapali ješ-
tě lépe,“ zamyslel se trenér. „Nakonec v�Kutné Hoře
byli z�oddílu ve stejné kategorii hned tři a v�juniorské
kategorii jsme měli čtyři závodníky, další juniorku,
dvě starší žačky a jednoho mladšího žáka.“

Cyklistika není levný sport a ví to všichni,
kteří se v ní pohybují. I proto je dobré, že má
v�Hulíně tak dobré zázemí; že oddíl, v�němž
Martin Zachara trénuje, má silnou podporu i ze
strany sponzorů. Dopravu na závody, startovné
a ubytování si na závodech hradí oddíl a ten roz-
hodně potřebuje finanční injekci. Také ji má a je

za ni jeden vedle druhého i patřičně vděčný. Nej-
většími sponzory jsou BARUM Otrokovice,
ELMATHERM Kroměříž, DZ KOVO Pravčice,
firmy TEAZ a N.O.C a samozřejmě město Hu-
lín. „Neradi bychom na kohokoliv zapomněli,
protože pomoci sponzorů si nesmírně vážíme,“
říká Radim.

Když je řeč o sponzorství, neměli bychom
zapomenout na rodiny dětí, které se cyklistice
věnují. Je to i pro rodiče náročné, ale bez jejich
podpory a nadšení z�úspěchů svých dětí by to
nešlo. Martin Zachara má doma opravdu vše, co
potřebuje. Dokonce i sestru, která je v�oddílu, ale
zatím tak trochu ve stínu svého bratra.

„Co dál?“ ptáme se na rozloučenou. „Letos
začneš devátou třídu, máš už nějakou představu,
co chceš dělat dál?“ Martin bez zaváhání odpo-
věděl, že by chtěl studovat na strojní průmyslov-
ce. „Ve Zlíně nebo v�Přerově, kde to půjde. Rád
bych se pak  uchytil v�otcově firmě,“ vysvětlil své
pohnutky Zachi a trenér pobaveně doložil: „Už je
mi jasné, že kromě tréninku jej budu mít v�práci
i s�doučováním matematiky a fyziky.“

A to je dobře, protože mít v�hlavě jasno, znát
svůj cíl a umět si za ním jít, to je ta nejlepší volba.

Alžběta Škarpichová

R. Vašíček je pro mladé cyklisty nejen
dobrým trenérem, ale i přítelem.

Martin Zachara by chtěl později
studovat strojařinu.

První místo a titul Mistr ČR v�kategorii starších
žáků závodu XM obsadil Martin Zachara

z�Hulína. Na stříbrné příčce se umístil Jan
Pospíšil (vedoucí jezdec Českého poháru)

a bronz získal Daniel Máka.

Martin Zachara je mistr

Orientální tanec s Farídah
5. 9. 2005 ve�20.00 hod.

UKÁZKOVÁ HODINA ZDARMA!!!
• Tanec není omezen postavou ani věkem • Poznejme svou vnitřní krásu a ženskost

• Pozitivní duševní i tělesné účinky.

Vždyť také arabské přísloví praví: „Žena bez bříška je jako nebe bez hvězd.“

Místo konání: ZŠ Nábřeží, Hulín

Každé pondělí od 5. 9. do 19. 12. 2005 (16 lekcí):
• 19.00 až 20.00 hod. - ženy pokročilky • 20.00 až 21.15 - ženy začátečnice

Přihlášky a informace: Lenka Ondruchová, tel. 604�205 414
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Legenda:
Vodorovně: A) španělský mys, jugoslávská obje-
mová míra, vladař, puntík; B) druhý díl tajenky,
Starořek, chem. zn. hliníku, část střechy; C) neva-
dí (hovorově), planetka, slonova ozdoba (j.č.),
opak „slepá“, vrznutí; D) jedna z Libušiných ses-
ter, nechutně jedl, zkr. dopravních podniků, cizí
dravec, ucházel po kapkách, roleta; E) ohony, otec
zastarale, ovčí vlna spojená s�kůží, drobný hloda-
vec, člověk jezdící na vodě; F) první díl tajenky;
G) anglicky „jeden“, pohyb vzduchem, velmi na-
říká, lesní zvíře, touto cestou, sportovní zkratka,
narychlo (expresívně); H) předpovědi, časové
období (j.č.), zvuk srdce (j.č.), vývoj, svatebčané
(zastarale); I) jehličnatý strom, obyvatel evropské-
ho ostrova, směnečný ručitel, řeka ve Velké Britá-
nii, velcí lenoši; J) středověký nájezdník, náčel-
ník kozáků, nejrozšířenější název univerzálních
mužstev v�Čechách po roce 1868, opeřenci;
K) český dramatik, škubnutí v�obličeji, Evropan slo-
vensky, rusky „ano“, pyskatá rostlina (zběhovec).

Svisle: 1) cizí šelma živící se mršinami; 2) sta-
novit ceny; 3) nezadělat otvor lepením; 4) nebyl
pověšen, výtažek z�čerstvých léčivých bylin;
5) bylo toho dost (expresívně), otravné plyny;
6) část vozu, část kotle či kamen, pracoval
s�pluhem; 7) mongolský pastevec, druh horniny
slovensky, pohřební hostina; 8) druh barviva, jít

V�Hulíňanu č. 6/7 2005 správně vyluštila křížovku a jako výherkyně byla vylosovaná Blanka Pavelková, Sadová 971, Hulín. Blahopřejeme!

Chvíle pro křížovkáře

na vojnu; 9) tmel, dosáhnouti; 10) sídlo zraku,
tep, dopravní prostředek; 11) druh pečiva, dou-
pě, pražská SPZ; 12) cizí ovoce, první žena;
13) klobouk u Němcové, vydá pach; 14) hrob,
část přenosného plovoucího mostu, anglicky
„nebo“; 15) starší vztažné zájmeno, ruské město
a jezero, toulec, instinkt; 16) český malíř, velká
africká antilopa, dívčí jméno; 17) pracovní ná-

stroje, římsky 105, chem. zn. fosforu; 18) chem.
vzorec oxidu bóru, německý spisovatel první po-
loviny 20. století, cizí osobní automobil (m.č.);
19) typ montovaného domku, poslední Rožmberk,
Slovan zastarale; 20) velká skupina lidí, kout (míst-
nosti), SPZ Karlových Varů, chem. zn. vápníku;
21) zaměstnanci v�obchodě; 22) polámati; 23) druh
afrických žirafovitých přežvýkavců.

Připravujeme v září:

• Sobota 12. až 17. září - v prostorách hudebny:
VÝSTAVA OBRAZŮ hulínského rodáka RU-
DOLFA LUDVÍKA

• Sobota 17. září od 10.00 hod. - v tělocvičně ZŠ
Komenského ul.
1.ročník soutěže mažoretek „Majorettes show
HULÍN 2005“
Soutěžní disciplíny: sólo pochod s�hůlkou • sólo
tanec s�rekvizitami • duo pochod s�hůlkou • duo
tanec s rekvizitami
Věkové kategorie: děti od 6 do 10 let • juniorky
od 10 do 14 let • seniorky 14 a více let

• Středa 28. září:
HODOVÉ SLAVNOSTI
Podrobný program bude uveřejněn v�příštím čís-
le Hulíňanu

Připravujeme v říjnu:

• KOKTEIL OPERETNÍCH MELODIÍ
Nejkrásnější melodie a veselé scény ze světových
i českých operet.

KULTURNÍ POZVÁNKY
F. Lehár - Veselá vdova, E. Kalmán - Cirkusová
princezna, J. Beneš - Uličnice, R. Friml - Za ti-
chých nocí, J. Stelibský - Ostrov milování,
J. Strauss - Cikánský baron a další ...
V�dnešní uspěchané době si člověk musí najít
občas i prostor k�zastavení a spočinutí,�k�tomu,
aby si nechal osvěžit a pohladit svou duši a na-
byl tak sílu k�další cestě životem. Takové pohla-
zení duše nabízí každému humor a hezká melo-
dická píseň. Obojí je ve vrchovaté míře obsaženo
v�pořadu, který pro vás připravili sólisté opery
a operety Slezského divadla v�Opavě.

• Křest nového CD hanácké dechové hudby Hu-
líňané

• Připravované kurzy pro školní rok 2005-2006
Hledáme děvčátka ve věku od 7 do 9 let do pří-
pravky mažoretek.
Informace od 8. 9. 2005 každý čtvrtek od 16 do
17 hodin v�hudebně Kulturního klubu Hulín
u Aleny Rafajové.

• TANEČNÍ VÝUKA LATINSKO AMERIC-
KÝCH TANCŮ
Pro holky a kluky ve věku od 6 do 15 let. Kurz

bude zaměřen na pohybovou výchovu  a základy
tanců: waltz, cha-cha, polka, mambo, samba.
Informace každé úterý od 6. 9. 2005
od 16.00 hodin.

• TANEČNÍ SKUPINA O.K. upozorňuje na za-
hájení kurzu moderních tanců pro dívky od
10 let v pátek 9. 9. 2005 od 14.00 hodin.

PŘIPRAVOVANÉ KURZY:
Pro školní rok 2005/2006 připravujeme kurz ně-
meckého jazyka pro začátečníky.
Přihlásit se můžete v�kanceláři Kulturního klubu
nebo na telefonu 573�352�800.

Informace o připravovaných pořadech a před-
prodej vám poskytneme v�kanceláři Kulturního
klubu nebo na tel. č. 573�352�800.

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK
Pondělí: 8.00 - 11.00 h. • 13.00 - 15.00 h.
Úterý: 8.00 - 11.00 h. • 13.00 - 18.00 h.
Středa: 8.00 - 11.00 h. • 13.00 - 18.00 h.
Čtvrtek: 8.00 - 11.00 h. • 13.00 - 18.00 h.
Pátek: 8.00 - 11.00 h.

V tajence je skryto německé přísloví.

Nápověda: AKOV, AVON, AZAL, ERATO, IK, NAO, OUL.
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Plošná reklama - 1 cm2 - 10 Kč,
opakovaná se slevou.

Soukromá řádková inzerce zdarma.
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Soutěž: Známe své město?
Na soutěžní otázku v�Hulíňanu 6/7 2005 správně odpověděli mimo

jiných i Blanka Pavelková, Sadová 971, Hulín a Miloslav Pospíšil, Žiž-
kova 508, Hulín. Na tyto dva výherce se tentokrát usmálo štěstí při loso-
vání. Blahopřejeme!

V�minulém čísle Hulíňanu zveřejněná fotografie pochází z�první polo-
viny třicátých let minulého století. Jde o zemědělskou usedlost na tzv. Vel-
kém valu (dnešní Žižkova ulice) a měl popisné číslo 377. Dům byl označo-
ván také jako výměnek patřící k�vedlejším domům s�čísly 184 a 185, které
tehdy vlastnil Karel Skopal a později Karel Chytil, který se tam přiženil.
Rolník Karel Skopal na čísle 184 byl dobrým hospodářem a dlouholetým
radním. Je takto pojmenován městským tajemníkem Františkem Sigmun-
dem v�pamětním spise, který obec uložila v�kovovém pouzdře do podstavce
kamenného kříže v�roce 1912. Ten stával u hlavní silnice směrem na Kromě-
říž nedaleko rozvodny JME a v�dubnu roku 1937 byl při rozšiřování
a vyrovnávání silnice a jejím vydlážděním žulovými kostkami přemístěn asi
o 110 metrů blíže k�Hulínu. Skopal byl činný i v�jiných spolcích, v�Hospod.

družstvu, které vzniklo v�roce 1919 na místě zrušeného pivovaru, byl před-
sedou revizní komise, patřil také k�zakládajícím členům Spolku pro případ
úmrtí. Podle archivních pramenů je o těchto domech zmínka též v�souvislosti
s�velkou povodní po žních v�roce 1912, kdy tam bydlel kněz P. František
Podivínský a do kostela jej převáželi člunem. Autor toho zápisu jistě netuši,
že po 85 letech, v�roce 1997, se bude situace opakovat.

Dnešní starší generace si snad vzpomene, že v�tom domě byla koncem
první republiky umístěna skautská klubovna, přestěhovaná tam z�farské kap-
lanky a fungující zde až do Protektorátu, kdy bylo toto hnutí u nás zakázáno.

Za vzpomínku snad také stojí rozsáhlá zahrada za tímto domem směrem
k�dnešní ulici Mezivodí, v�níž stála velká stodola a na rozhraní pozemků bývala
takzvaná Stančíkova zahrada. Eldorádo místních kluků a začínajících fotbalistů,
vše pod vysokým topolem a čapím hnízdem - jediným domovem čápů v�Hulíně.

Původní dům čp. 377 byl počátkem sedmdesátých let zbourán a na jeho
místě stojí dnes patrový dům manželů Halabalových.

Vlastimil Úlehla

Zemědělská usedlost na Velkém valu - dnešní Žižkova ulice. Uhodnete i tentokrát? Co zachycuje naše fotografie?

Aleš Dedek (1.) z�Přerova, IvoVrba (2.) TTS Osek
a Jiří Klíma (3.) TTS Osek.

Tomáš Neradil (1.) MXM Hulín, Petr Menšík (2.) ASPOT Hulín
a Marcel Kalík (3.) ASPOT Hulín.

(Dokončení ze strany 8)
V kategorii Ženy zvítězila Petra Vašalovská z Bystřice pod Hostýnem

a v prestižní kategorii Hulíňák o nejlepšího závodníka Hulína zvítězil Tomáš
Neradil z Cyklo MXM Hulín (celk. 7.), před Petrem Menšíkem (celk. 9.) a Mar-
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celem Kalíkem (celk. 15.) (Na fotografii vpravo), oba z oddílu Aspot Hulín. Tak
jako loni byl i letos oceněn nejstarší závodník, kterým byl Jaroslav Wiedermann
(ročník 1949) a nově i nejmladší účastník. Tím byl Martin Mazůrek (ročník 1992).

Petr Němec


